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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς: 

 Ανάπτυξης 

 Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 

 Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Θέμα: «Αιφνίδιο λουκέτο σε εργοστάσια πολυεθνικών στην Ελλάδα» 

 

Πριν στεγνώσει καλά-καλά το μελάνι του κλεισίματος του ιστορικού 

εργοστασίου Γιούλα στο Αιγάλεω, της τελευταίας εν λειτουργία υαλουργίας της 

χώρας που κατεβάζει οριστικά ρολά στο τέλος Μαρτίου, δύο 

ακόμη παραγωγικές μονάδες στη Νεοχωρούδα της Θεσσαλονίκης και στο 

Σταυροχώρι στο Κιλκίς ανακοινώθηκε ότι βάζουν λουκέτο. Πρόκειται για τα δύο 

εργοστάσια της χαρτοποιίας Sonoco Ελλάς ΑΕ, θυγατρικής του αμερικανικού 

κολοσσού στον κλάδο της συσκευασίας Sonoco Products Co, με έδρα στο 

Hartsville της Νότιας Καρολίνας. Οι περίπου 90 εργαζόμενοι στο Κιλκίς 

(παραγωγή) και στη Θεσσαλονίκη (συσκευασία) έμαθαν αιφνιδιαστικά τα κακά 

μαντάτα ανήμερα της 25ης Μαρτίου. Οι ανακοινώσεις έγιναν από τους επιτελείς 

της εταιρείας στο Λουξεμβούργο όπου εδρεύει η Sonoco Alcore Sarl, ο 

ευρωπαϊκός βραχίονας της πολυεθνικής, έχοντας στην ευθύνη του 70 

εργοστασιακές μονάδες στην Ευρώπη, σε 18 χώρες. Η εταιρεία αναμένεται, 

σύμφωνα με πληροφορίες, να κλείσει οριστικά στις 31 Μαΐου, προκειμένου, στο 

μεσοδιάστημα, να εξυπηρετήσει τις παραγγελίες που υπάρχουν.  

Με βάση όσα ειπώθηκαν από τους ξένους διοικούντες της επιχείρησης, το 

υπέρογκο ενεργειακό κόστος είναι η βασική αιτία για να κλείσουν τα 

εργοστάσια, με τους εργαζόμενους κυριολεκτικά «να πέφτουν από τα σύννεφα» 
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μένοντας χωρίς δουλειά αφού τίποτα δεν προμήνυε το κλείσιμο των 

εργοστασίων.  

Ωστόσο, η επιχείρηση το προηγούμενο διάστημα προκειμένου να περιορίσει το 

ενεργειακό κόστος είχε προχωρήσει σε μια «χαμένη» επένδυση περί τα 3 εκατ. 

€ για την κατασκευή αναερόβιου βιολογικού αντιδραστήρα με ταυτόχρονη 

παραγωγή βιοαερίου που ωστόσο δεν μπόρεσε να προχωρήσει στη δεύτερη 

φάση (για την αξιοποίηση της πράσινης ενέργειας) καθώς ο ΔΕΔΔΗΕ δεν την 

ενέταξε στο δίκτυο λόγω έλλειψης χωρητικότητας. 

Το κλείσιμο της Sonoco Ελλάς ΑΕ ακολούθησε το πρόσφατο κλείσιμο της 

υαλουργίας Γιούλα ύστερα από 77 χρόνια λειτουργίας, καθώς ο πορτογαλικός 

όμιλος BA (ένας από τους μεγαλύτερους στον κόσμο), αποφάσισε να κλείσει το 

εργοστάσιο στην Ελλάδα μόλις επτά χρόνια μετά την απόκτησή του από τους 

Έλληνες ιδιοκτήτες του. Η απόφαση του πολυεθνικού ομίλου δεν ήταν 

αναμενόμενη για τους 300 εργαζομένους της υαλουργίας, οι οποίοι μετά τις 31 

Μαρτίου θα είναι άνεργοι. 

Επίσης, σημειώνεται ότι το 2023 προηγήθηκε το κλείσιμο ακόμη τεσσάρων 

εργοστασίων που ανήκουν σε θυγατρικές πολυεθνικών ομίλων, 

της Tupperware στη Θήβα, της Reckitt Benckiser στο Βασιλικό Χαλκίδας και 

των δυο μονάδων της Crown Can Hellas σε Πάτρα και Κόρινθο. Υπενθυμίζεται 

επίσης ότι το 2020  η ιστορική ελληνική εταιρεία PITSOS μεταφέρθηκε στην 

Τουρκία. 

Αυτά τα δεδομένα δείχνουν ότι επί κυβέρνησης ΝΔ όχι μόνο δεν αλλάζει 

το παραγωγικό μοντέλο, όπως διατείνεται η κυβέρνηση, αλλά ότι η 

αποβιομηχάνιση επιταχύνεται, παρά το γεγονός ότι ο Economist θέλει να μας 

πείσει ότι (με τα real estate και τα κόκκινα δάνεια) η επιχειρηματική 

εμπιστοσύνη ενισχύεται. 

 

Με βάση τα παραπάνω  

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Γιατί το τελευταίο διάστημα κλείνουν εργοστάσια πολυεθνικών στη 

χώρα, όπως τελευταία, τα εργοστάσια για την κατασκευή χάρτινων 

κώνων και κυλίνδρων της Sonoco Ελλάς σε Κιλκίς και 

Θεσσαλονίκη και της υαλουργίας Γιούλα στο Αιγάλεω; 
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2. Ποιες είναι μέχρι σήμερα οι ενέργειες του Υπουργείου Ανάπτυξης  

προκειμένου να αποφευχθεί αυτή η αρνητική εξέλιξη του 

κλεισίματος εργοστασίων πολυεθνικών εταιρειών στη χώρα;  

3. Ποιες είναι οι ενέργειες του Υπουργείου Ανάπτυξης προκειμένου 

να βρεθούν νέοι επενδυτές ώστε να συνεχίσει η παραγωγική 

διαδικασία αλλά και να μη χαθούν (πάνω από 350) πολύτιμες θέσεις 

εργασίας; 

4. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο Εργασίας και 

Κοινωνικής Ασφάλισης προκειμένου οι απολυμένοι υπάλληλοι να 

βοηθηθούν για να έχουν εργασία; 

5. Γιατί ο ΔΕΔΔΗΕ δεν ενέταξε στο δίκτυο για αξιοποίηση της 

πράσινης ενέργειας τον αναερόβιο βιολογικό αντιδραστήρα με 

ταυτόχρονη παραγωγή βιοαερίου, επένδυση της Sonoco Ελλάς 

που στοίχισε περίπου 3 εκ € που θα περιόριζε το υπέρογκο 

ενεργειακό κόστος που αναφέρεται ως η βασική αιτία κλεισίματος 

των εργοστασίων της; 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

Γαβρήλος Γιώργος 

Γιαννούλης Χρήστος 

Δούρου Ρένα 

Κεδίκογλου Συμεών 



Μαμουλάκης Χάρης 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Πούλου Γιώτα 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γιώργος 




